

*The Trusteeship Council*

*Decides* that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition ;

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-eighth meeting,  
17 July 1950.*

**291 (VII). Petition from Adewamena, Blagyaehene concerning Togoland under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its seventh session the petition from Adewamena, Blagyaehene (T/Pet. 6/113), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. D. A. Sutherland as special representative,

*Having taken note* of the statement of the special representative of the Administering Authority that the petitioner and some others had voluntarily left Nawuri in the Gonja District before 1932 and had gone to the Krachi District, that the petitioner had no claim or right to represent the Nawuris, and that he had been arrested and tried by a competent court for a criminal offence,

*The Trusteeship Council*

*Draws the attention* of the petitioner to the statement of the Administering Authority ;

*Decides* that under the circumstances no action by the Council is called for on this petition ;

*Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure for the Trusteeship Council.

*Twenty-eighth meeting,  
17 July 1950.*

**292 (VII). Petition from Mr. A. Y. Kpeglo concerning Togoland under British administration**

*Acting* under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

*Having accepted and examined* at its seventh session the petition from Mr. A. Y. Kpeglo (T/Pet.6/157), in consultation with the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland as the Administering Authority concerned, which designated Mr. D. A. Sutherland as special representative,

*Having taken note* of the observations of the Administering Authority concerned (T/713) as well as the statement of the special representative to the effect that the question was not within the competence of the Trusteeship Council since the petitioner was a Native of the Gold Coast Colony, and moreover that the petitioner was at present pursuing his medical studies with scholarship aid by the Gold Coast Government and would not be eligible for a scholarship for special

*Le Conseil de tutelle*

*Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune mesure de sa part ;

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-huitième séance,  
17 juillet 1950.*

**291 (VII). Pétition de Adewamena, Blagyaehene, concernant le Togo sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné* à sa septième session la pétition de Adewamena, Blagyaehene, (T/Pét.6/113), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. D. A. Sutherland comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* de la déclaration du représentant spécial de l'Autorité chargée de l'administration à savoir que le pétitionnaire et quelques autres personnes ont volontairement quitté Nawuri, dans le district de Gonja, avant 1932 et se sont rendus dans le district de Krachi, que le pétitionnaire ne peut nullement prétendre au droit de représenter les Nawuris et qu'il a été arrêté et condamné par un tribunal compétent pour délit punissable par la loi,

*Le Conseil de tutelle*

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur la déclaration de l'Autorité chargée de l'administration ;

*Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune mesure de sa part ;

*Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

*Vingt-huitième séance,  
17 juillet 1950.*

**292 (VII). Pétition de M. A. Y. Kpeglo concernant le Togo sous administration britannique**

*Agissant* en vertu de l'Article 87 b de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

*Ayant reçu et examiné* à sa septième session la pétition de M. A. Y. Kpeglo (T/Pét.6/157), en consultation avec le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui a désigné M. D. A. Sutherland comme représentant spécial,

*Ayant pris acte* des observations de l'Autorité chargée de l'administration (T/713) et de la déclaration du représentant spécial selon lesquelles cette question n'est pas de la compétence du Conseil de tutelle, étant donné que le pétitionnaire est originaire de la colonie de la Côte-de-l'Or et qu'en outre le pétitionnaire fait actuellement ses études de médecine avec l'aide du Gouvernement de la Côte-de-l'Or et ne pourra prétendre à une bourse pour études médicales spéciales que lorsqu'il